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Referat 
Bestyrelsesmøde mandag 19. august 2024  

Deltagere: Bo Kræmer, Hans Henrik Nielsen, Karsten Grunnet, Morten Damgaard, Svend B. 
Carstensen, Connie Øls Madsen, Tina Pedersen Spatium, Berthin Müller og Ole Sig 

Mødeleder: Bo Kræmer  Referent: Ole Sig 
Afbud fra: Randi Egholm, Bertel Kjærulff. 

Dagsorden 
1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 
2. Siden sidst 

a. Nyt fra formanden 
Det har været en stille sommer bestyrelsesmæssigt. 

b. Nyt fra rorgænger og forretningsfører 
i. Vi har stået for pasning af Den Permanente for kommunen i sommerperioden. 

Det er gået fint. 
ii. Kommunen har installeret nye navneskilte og infotavler med lys på Den 

Permanente. 
iii. Nordbadet bliver brugt mere og mere – desværre også efter lukketid, så 

vagterne må ofte smide folk ud om aftenen. 
iv. Hegnet mellem Herre- og Sydbadet skal pilles ned til sæsonskifte. 
v. Et medlem havde i juli måned medbragt en gæst uden gæstebillet. Medlemmet 

havde tydeligvis misforstået reglerne og nøjes derfor med en advarsel. 
vi. Et medlem havde skrevet en nu tidligere kæreste på ventelisten og i maj måned 

overdraget ventelistepladsen til en ny kæreste. 
Hverken medlemskab eller ventelistepladser må overdrages til andre, og 
medlemmet idømmes derfor karantæne 1 sæson. Medlemmet får tilbagebetalt 
kontingentet, der er betalt for sæson 2024/25 og vil kunne gentilmelde sig til 
sæson 2025/26. 

vii. Spørgsmål fra Gildemagerne: 
Skal vi bestille telt til julefesten: Ja. 
Må gildemagerne arrangere banko med velgørende formål i november:  
Banko er fint, men vi samler ikke ind til andre formål. Hovedformålet med 
klubben er at være et fristed til medlemmernes gavn. Klubhuset skal derfor ikke 
være optaget af andre aktiviteter, der f.eks. har indsamling som formål. 

viii. Henvendelse fra et medlem om krænkende udtalelser på Facebook. 
Tina og Ole har haft møde med medlemmet og havde en god dialog. Den 
konkrete hændelse var foregået på ”Medlemmernes forum”, som er en 
selvbestaltet gruppe, vi som klub ikke har nogen indflydelse på. 
På baggrund af snakken blev reglerne for påklædning præciseret vi et opslag på 
vores egen hjemmeside og vores egen Facebookside. 

ix. Opfordring til at tænke over emne til bestyrelsesseminar i november. 
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c. Nyt fra medlemmerne 
i. Mail fra et medlem, der i maj blev idømt karantæne for resten af sæson 

2023/24. Taget til efterretning. 
ii. Vi har i sommerens løb modtaget en række mails omkring udvidelse af 

saunatider. Der er justeret på saunatiderne i juli måned, hvilket er taget godt 
imod. Henvendelserne er taget til efterretning og vil indgå i overvejelser om 
saunatider næste sommer. 

iii. Mail fra et medlem omkring regler for elektronik på Sydbadet 
Drøftet – Bestyrelsen finder ikke anledning til at ændre reglerne. 

3. Evaluering af sommersæsonen på Sydbadet. 
Medlemmerne har taget godt imod Sydbadet.  
Vi har flyttet borde og bænke derud, hvilket har været godt. 
Sydbadet har ikke været overfyldt. 
Vi har flyttet stenene i hjørnet på plads igen, så de bremser færgebølger. Stenene vil blive 
lænket sammen. 
Sommeren har vist, at der er behov for og ønske om sauna om sommeren. Det er bestyrelsen 
indstillet på at lytte til i forhold til sommeren 2025. Drøftes på bestyrelsesseminaret. 

4. Informationsmøder – planlægning. 
Mød bestyrelsen uden emne før fuldmåne 18. september. 
Medlemsmøde til fuldmåne i oktober planlægges – mulige emner: Sydbadet og afslutning på 
udvidelsen. 

5. Saunatider – genbehandling af ønsket om mere stillesauna. 
Langesauna bliver som forsøg stillesauna i tidsrummet 13:00 -19:00. Foreløbigt i september og 
oktober måned. Bestyrelsen samler op på erfaringerne på bestyrelsesmødet i oktober og 
beslutter, om det skal fortsætte. 
Målet er at imødekomme det relativt store mindretal, som på generalforsamlingen ønskede 
mere stillesauna, og samtidig få mere viden om det reelle behov. 

6. Nyt fra udvalgene  
a. Bygge-, bæredygtighed og vedligehold 

i. Indkøb af værdiskabe til Sydbadet. 
Forslag præsenteret. Der ønskes mindre skabe, så der kan være så mange som 
muligt. Berthin arbejder videre. 

ii. Udvalget mødes i oktober for at drøfte udvidelse af kontor, bar-lager og 
vaskerum. 
Kommunen vil renovere gangbroer, som trænger voldsomt. I den forbindelse 
overvejes, hvor omfattende udskiftning, der skal til. Evt. også udskiftning af 
omklædningsbåse og andre rum. Kan få indflydelse på vores egne tanker om 
byggeri. 

b. Kommunikation og kulturudvalg 
Intet.  

c. Lånekasse 
1 ansøgning modtaget. Udvalget gives mandat til at give bevilling efter ansøgningsfrist. 

d. VID og studietur 
VID har lavet samarbejdsaftale med Friluftsrådet. 
Forslag til studietur blev drøftet. 
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e. Nøglekontrol og sikkerhed 
Intet. 

f. Udvidelse af Den Permanente 
Opgraderingen af strømforsyningen til Den Permanente er langt om længe tæt på at 
blive afsluttet. Det har trukket meget ud. Vi forventer inden for en uges tid at kunne 
begynde at teste de nye saunaer i forhold til både ovne, styring og ventilation. 
Vi kan ikke være sikre på, at de er klar 1. september. Men vi gør hvad vi kan.  
Vi holder fast i de nye saunatider fra 1. september, men forlænger hjørnesaunaen 
åbningstid indtil de nye saunaer er i drift, for at have nok kapacitet om aftenen. 
Undervandslyset er ikke helt klar, men der arbejdes på sagen. 
Der er fundet pælerester fra gammelt anlæg i bunden på Sydbadet. Skal undersøges og 
eventuelt fjernes.  
Byggeregnskabet afventer stadig på grund af forsikringssagerne, som ikke er endeligt 
opgjort endnu. 
Karsten har fået doneret et par store højtalere fra sin tidligere arbejdsplads. 

g. Ad hoc – el udvalg 
Ole orienterede om, at kommunen er kontaktet i forhold til en aftale om, hvordan vi kan 
overtage rollen som el kunde i forhold til de dele, som kommunen skal betale for 
(sommerperiode og Nordbad). Der er ikke sket så meget hen over sommeren på grund 
af ferie. Når en aftale med kommunen er på plads, skal vi have indhentet tilbud fra el 
leverandører. Jo hurtigere jo bedre. 
Der er ikke afregnet el med kommunen siden nytår. 

7. Økonomi 
Budgetopfølgning pr. 31. juli 2024 blev gennemgået.  
Der er udarbejdet et nyt driftsbudget for perioden 1. april – 31. december. Når byggeregnskabet 
og gentilmeldingsperioden er overstået, skal der udarbejdes et likviditetsbudget, så vi har et 
overblik over, hvad der reelt er i kassen. 
Gentilmeldingerne kommer i cirka samme takt som tidligere år. P.t. 8.480 tilmeldt. 
Erfaringsmæssigt forventer vi, at omkring 800 ikke gentilmelder sig. 

8. Eventuelt 
Connie spurgte til status på Letbanestop. 
Bo orienterede om, at sagen tilsyneladende er skudt til hjørne politisk. Vi har presset på alt det 
vi kan, men endnu uden succes. 
Kommunikationsudvalget opfordres til at udarbejde en strategi for hvordan vi kan arbejde 
videre med sagen. 


